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Szakdolgozat Tartalmi kivonata 

 

Maga a fűszerpaprika ágazat jó pár évtizeddel ezelőtt élte már a fénykorát, majd esett rosszabb 

helyzetbe és került vissza a megfelelő irányba. Viszont napjainkban újra számos olyan 

változáson megy keresztül, mely az ágazat kedvezőtlenebb jövőjét jósolja, ugyanis az idei 

évben először esett ezer hektár alá a termesztőterület nagysága. Célom volt, hogy minden 

szempontot megvizsgáljak a kalocsai térségen belül, melyek a fűszerpaprika kétes jövőjét 

mutatják. Ezen felmerülő problémákra pontos válaszokat kaptam és alakítottam ki az immáron 

pontos véleményemet az ágazat kapcsán.  

A korszerűbb termesztéstechnológia folyamatok hasznosítását, a fajtaválasztási szempontokat, 

a klimatikus viszonyokat mind figyelembe véve alkottam egy képet, hogy miként mentek végbe 

a változások a rendszerváltás óta a jelenkorig. Emellett fontos szempontnak tartottam a 

témaválasztásom alkalmával, hogy a fűszerpaprika hazai és világpiaci helyzetét nagyobb 

rálátással tudjam kezelni.  

Mindezen tényezőket figyelembe véve alakítottam az interjú kérdéseimet két célcsoportot 

megcélozva. Az őket érintő legjelentősebb szempontok mind a szakirodalmi áttekintés alapjául 

készültek el. Így termesztéstechnológiai oldalról és gazdasági oldalról is szemléltettem egyaránt 

a bennem felmerülő kérdéseket. 

Az interjú öt gazdálkodóval és négy fűszerpaprikát felvásárló és feldolgozó cég munkatárásával 

készült, akik mind a kalocsai térségben termesztik a fűszerpaprikát, vagy foglalkoznak vele, 

egy kivételével. Ugyanis a kecskeméti Univer Product Zrt. munkatársa, Tímár Zoltán is a cégek 

célcsoportjába tartozott. Az interjúk során tehát az ágazatot érintő tényezőket kívántam felmérni 

elsőkézből a gazdálkodóktól és cégektől.  

Az interjúkon elhangzottak alapján biztossá vált számomra, hogy milyen helyzetet vélnek 

felfedezni mind a cégek munkatársai, mind a termesztők az ágazatban. Valamint én is teljes 

képet kaptam a bennem felmerülő kérdésekre mind a két célcsoporttól, Emellett a jelenleg 

alkalmazott módszereik, valamint szakmai tudásuk kitűnően összehasonlíthatóvá vált a 

szakirodalmakban leírtakkal. 

 

 


